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BRMG.0012.34.2022.KSiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 41-04/2022 
 

Z czterdziestego pierwszego posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady 

Miasta Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 

dniu 27 kwietnia 2022 roku, a rozpoczęło o godz. 16:30 z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania) poprzez 

aplikację MS TEAMS. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 41 posiedzenia Komisji przewodnicząca sprawdziła na początku 

posiedzenia obecność członków Komisji: 
 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Beata Jankowiak - obecna 
 

Następnie stwierdziła quorum i powitała zebranych. Poinformowała również, że porządek 

obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych drogą elektroniczną. 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na polskich obszarach morskich 

przyległych do granic Gminy Miasta Gdańska w roku 2022 – druk nr 1259. 
Przedstawia: Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie gotowości 

Miasta Gdańska do organizacji Międzynarodowej Konferencji VELO-CITY w 2025 

roku lub w latach późniejszych – druk nr 1265. 
Przedstawia: Pan Remigiusz Kitliński – Kierownik Referatu Mobilności Aktywnej w Wydziale Gospodarki 

Komunalnej 
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3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 

druk nr 1263.  
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

4. Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu 

Miasta Gdańska za 2021 rok – w zakresie działania Komisji (WBMIP-I-

3035.1.2022.PP) 

Przedstawiają:  
• Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, 

• Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu, 

• Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu, 

• Pani Magdalena Lidzbarska – Kierownik Referatu Wspierania i Rozwoju Przedsiębiorczości 

w Wydziale Polityki Gospodarczej 

5. Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

6. Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu turystycznego 2022 roku.  
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu, Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor 

Gdańskiego Ośrodka Sportu, Pan Łukasz Wysocki – Prezes Zarządu Gdańskiej Organizacji Turystycznej 

7. Rozwój infrastruktury na gdańskich plażach (toalety, przebieralnie, prysznice, 

restauracje). 
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

8. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodnicząca poinformowała, że nie ma zmian w porządku obrad, a uwag również nie 

zgłoszono. Następnie poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
 

Głosowanie:  

Radna Kamila Błaszczyk – za 

Radny Piotr Dzik – za 

Radna Alicja Krasula – za 

Radny Przemysław Malak – za 

Radny Lech Wałęsa – za 

Radna Beata Jankowiak – za 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia sezonu 

kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na polskich obszarach morskich przyległych do 

granic Gminy Miasta Gdańska w roku 2022 – druk nr 1259. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIX Sesji Rady Miasta Gdańska z 28 

kwietnia 2022 r. BRMG.0006.104.2022). 
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Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił projekt uchwały.  

Powiedział: Szanowna pani przewodnicząca, dzień dobry państwu, chciałem przedstawić 

państwu projekt uchwały Rady Miasta w sprawie określenia sezonu kąpieliskowego. Czym 

różni się od poprzedniego roku, bo to jest najważniejsze dla państwa, otóż w tamtym roku 

mieliśmy wyznaczone 900 metrów kąpielisk. W tym roku będzie aż 1400 i jaka jest 

różnica? Kąpielisko Klipper zostanie zlikwidowane, ale pojawiają się nowe dwa kąpieliska 

Jelitkowo Piastowska i Brzeźno Hallera. Bardzo proszę państwa o pozytywne 

zaopiniowanie proponowanej uchwały. Dziękuję.   
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1259. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Macieja Lorka – Dyrektora Wydziału Środowiska, a następnie w 

wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1259. (Opinia nr 41-04/80-06/2022) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie gotowości Miasta 

Gdańska do organizacji Międzynarodowej Konferencji VELO-CITY w 2025 roku lub w 

latach późniejszych – druk nr 1265. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIX Sesji Rady Miasta Gdańska z 28 

kwietnia 2022 r. BRMG.0006.110.2022). 
 

Pan Przemysław Kitliński – Kierownik Referatu Mobilności Aktywnej w Wydziale 

Gospodarki Komunalnej w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały.  

Powiedział: Dzień dobry państwu, Światowy Kongres Rowerowy VELO-CITY jest imprezą 

skupiającą przede wszystkim samorządowców, polityków i planistów w zakresie 

komunikacji rowerowej. Jest to impreza, która odbywa się do 1980 roku. Organizowana 

jest przez Europejką Federację Cyklistów. Miasto Gdańsk chce się ubiegać o organizację tej 

imprezy w roku 2025. Zakładając, że być może w pierwszym podejściu nie uda nam się 

uzyskać prawa do organizacji tej imprezy nazwa uchwały sugeruje, że możemy się również 

ubiegać o to w latach późniejszych. Zakładamy przede wszystkim, że organizacja tego 

wydarzenia w Gdańsku raz wzmocni markę miasta jako miasto, które jest miastem 
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rowerowym i które wspiera komunikację rowerową, jest swego rodzaju liderem w tej 

części Europy, jak też pozwoli nam zintensyfikować działania, prowadzić dalej ambitny 

program inwestycyjny tak jak chociażby organizacja w Gdańsku Euro 2012 miała też 

przełożenie na wiele inwestycji, które się w mieście zadziały, stąd też wydaje się, że 

Gdańsk jest takim miastem, które jest w szczególności predystynowany do tego, żeby 

organizować VELO CITY, a warto tutaj wspomnieć, że wydarzenie to jeszcze nigdy nie 

odbywało się w Europie środkowo-wschodniej, więc tym bardziej warto, żeby się odbyło w 

tej części Europy po raz pierwszy w Gdańsku. Dziękuję.     
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1265. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Przemysława Kitlińskiego – Kierownika Referatu Mobilności 

Aktywnej w Wydziale Gospodarki Komunalnej, a następnie w wyniku przeprowadzonego 

głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, zawarty w druku nr 1265. (Opinia nr 41-04/81-07/2022) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

PUNKT  - 3 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1263. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIX Sesji Rady Miasta Gdańska z 28 

kwietnia 2022 r. BRMG.0006.108.2022). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały.  

Powiedziała: Dzień dobry państwu, pani przewodnicząca, szanowni państwo w druku 

1263 wprowadzamy zmianę do załącznika nr 2. Dotyczy on wykazu przedsięwzięć i w tych 

przedsięwzięciach zmieniamy dwa przedsięwzięcia. Wprowadzamy w roku 2023 

zwiększone limity wydatków w zakresie tych dwóch przedsięwzięć. Pierwsze 

przedsięwzięcie jest pod nazwą Budowa filii Szkoły Podstawowej przy Zespole Szkół 

Ogólnokształcących. Tutaj zmieniamy limit wydatków o kwotę 4,5 mln zł, a drugie 

przedsięwzięcie to jest Poprawa obsługi komunikacyjnej Przymorza. Tu zmieniamy 

wysokość limitu wydatków o 800 000 zł w przyszłym roku. Oba zwiększenia limitu 
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wydatków wynikają z przetargu, gdzie kwoty zostały przez oferentów wskazane wyższe niż 

planowane. Dziękuję bardzo i proszę o pozytywne zaopiniowanie.   
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie zadała pytanie: 

Usłyszałam te kwoty i to były kwoty ostateczne. Jaka jest różnica między tą kwotą 

pierwszą… 
 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

To były kwoty zwiększające. Czyli w przypadku pierwszego przedsięwzięcia kwota 

ostateczna to jest 16 500 000 zł i to jest ta zwiększona o 4 500 000 zł. W tym drugim 

przedsięwzięciu Poprawa komunikacyjna to jest też przeszło 4 000 000 zł planowana 

całkowita wartość.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

I zwiększona wartość o 800 000 zł.  
 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Tak.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję.  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodnicząca poddała pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 

1263. 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, zawarty w druku nr 1263.  (Opinia nr 41-04/82-08/2022) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

PUNKT  - 4 
Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu 

Miasta Gdańska za 2021 rok – w zakresie działania Komisji (WBMIP-I-3035.1.2022.PP) 
 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

Tradycyjnie tytułem wprowadzenia ogólne kwoty dotyczące wykonania budżetu miasta 

Gdańska zanim koleżanki i koledzy przejdą do szczegółowego omawiania swoich 
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budżetów. Najważniejsze pozycje: dochody ogółem w zeszłym roku zostały wykonane w 

wysokości 4 306 mln zł. Wykonanie wynosiło ponad plan prawie 32 mln zł nominalnie, 

natomiast w procentach to było powyżej planu 0,7%. Jeśli chodzi o dochody bieżące 

zostały one wykonane w wysokości 4 089 mln zł, nominalnie więcej wykonano o 88 mln zł, 

a procentowo to jest 2,2%. Dochody majątkowe natomiast wykonano w wysokości 216 

mln zł. Tutaj wykonanie nastąpiło poniżej planu. Ten plan udało się zrealizować w 79%. 

Jeśli chodzi o wydatki to wydatki ogółem wykonano w wysokości 4 167 mln zł, plan 

wykonano w 92%, w tym wydatki bieżące 3 600 mln zł, to jest 97% wykonania planu i 

wydatki majątkowe 567 mln zł, to jest wykonanie planu w 69%. Ogólnie budżet zamknął 

się nadwyżką w wysokości 139 mln zł, natomiast nadwyżka operacyjna wyniosła 489 mln 

zł. Na koniec roku dług miasta wyniósł 1 065 mln zł i stanowił w stosunku do dochodów 

ogółem niecałe 25%. Sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu wraz z informacją o 

stanie mienia komunalnego i objaśnieniami Regionalna Izba Obrachunkowa 13 kwietnia 

zaopiniowała pozytywnie. Z mojej strony dziękuję bardzo i oddaję głos.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję pani dyrektor. Proszę o pozostanie z nami w razie gdyby były jakieś pytania. 

Poproszę teraz pana dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu pana Adama Korola bardzo 

proszę.   
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dzień dobry. Chciałem przedstawić wykonanie budżetu Biura Prezydenta ds. Sportu w 

2021 roku. W zakresie dochodów Biuro Prezydenta ds. Sportu w planie miało 294 254 zł, a 

wykonanie dochodów 621 792 zł co stanowi 211% planowanej kwoty. Biuro Prezydenta 

uzyskuje dochody ze zwrotu podatku VAT od wydatków promocyjnych oraz ze zwrotu 

dotacji i odsetek od dotacji wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem, a w 2021 roku 

dodatkowo dochody w wysokości 250 000 zł pochodziły z działań wykonanych przez 

miasto Gdańsk na rzecz Polskiego Związku Piłki Nożnej w związku z organizacją w 

Gdańsku finału Ligii Europy. W zakresie wydatków limit na 2021 rok Biura Prezydenta ds. 

Sportu wynosił 27 189 855 zł. W tym limicie zawierały się środki własne plus kapslowe w 

wysokości 1 557 988 zł. Wykonanie budżetu było na poziomie 26 256 016 zł co stanowi 

96,57% przyznanego limitu. Środki, które mieliśmy w limicie Biura Prezydenta były 

podzielone na dwa działy, czyli na promocję to jest 19 067 500 zł. Wykonanie było na 

poziomie 18 810 000 zł. W tej promocji zawierała się promocja miasta poprzez kluby 

sportowe i poprzez wydarzenia. Tych wydarzeń było bardzo dużo. Ja oczywiście cały 

materiał prześlę, a chyba już został wysłany do Komisji. Tak samo wspieramy te kluby, 

które wspieraliśmy przez ostatnie lata Lechię Gdańsk, Trefl siatkówka, Wybrzeże piłka 

ręczna, Wybrzeże żużel, Biało – Zielone Ladies, akademię Piłkarską LG, Stowarzyszenie 

Sportowa Politechnika, Gdański Klub Stoczniowiec dziewczyny, które grają w hokeja, 

Olimpia Osowa Unihokej i Stowarzyszenie Kultury Fizycznej ICE Skater. Tych imprez było 
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bardzo dużo. Nie będę ich wszystkich przytaczał. Powiem tylko, że z tych najważniejszych, 

które odbyły się w zeszłym roku to jest finał Ligii Europy, który odbywał się na stadionie. W 

dziale sport zaplanowane mieliśmy 8 122 355 zł. Wykonanie było na poziomie 7 455 826 

zł. W tym dziale są dotacje, są nagrody i taki dział, który mamy nazwany kultura fizyczna i 

sport. To takie najbardziej ogólne przedstawienie jakie mogłem zrobić. Jeżeli państwo 

mają jakieś szczegółowe pytania to zachęcam do ich zadawania.    
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję panie dyrektorze. Na pewno pytania jak się zarodzą jakieś zostawimy na koniec. 

Teraz bym poprosiła pana dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu pana Leszka 

Paszkowskiego.  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Pani przewodnicząca, szanowni państwo, Gdański Ośrodek Sportu w budżecie roku 2021 

zrealizował dochody w kwocie 9 115 161 zł. To był budżet planowany, natomiast 

zrealizowany 9 265 625 zł co stanowiło 101,65% planowanych wpływów. Do 

najważniejszych wpływów przyczyniły się wpływy z najmu i dzierżawy składników majątku 

Skarbu Państwa oraz jednostek samorządu terytorialnego takich jak dzierżawa kortów, 

płyt głównych boisk, nieck w pływalniach oraz wszystkich związanych chociażby z 

dzierżawą pod stacje telekomunikacyjne, a także wpływy z działalności z marin chociażby 

na ul. Przełom czy też dzierżawy kas czy toalet w pasie nadmorskim. Inną pozycją istotną 

w kwocie 3 535 000 zł były to usługi z postoju jachtów, a także rejsów odbywanych 

jednostką Generał Zaruski. Kolejna pozycja istotna to wpływy ze sprzedaży majątków to 

jest ponad 100 000 zł, wpływy z odsetek to jest 15 800 zł, wpływy z rozliczeń ze zwrotów z 

lat ubiegłych czyli to jest podatek VAT przede wszystkim 261 000 zł, wpływy z kar to jest 

prawie 10 000 zł, dochody różne to jest 102 000 zł, łącznie to daje kwotę wspomnianą 

9 265 625 zł. Jeżeli chodzi o wydatki to planowany budżet wynosił 32 016 438 zł, natomiast 

zrealizowanych zostało 31 524 813 zł co stanowiło niemal 98,5% planowanego budżetu. 

Co się na to składało? Przede wszystkim kwestie związane z ubezpieczeniem majątku i OC, 

które są zawarte w city polisie i to jest wykonanie na poziomie 192 000 zł, obsługa najmu i 

lokali dzierżawy nieruchomości to jest 261 000 zł, organizacja imprez sportowych i 

rekreacyjnych to jest 1 986 000 zł. Braliśmy udział też w projektach unijnych ERASMUS, U 

Active, które wyniosły 22 754 zł. To jest w całości wpływ poza budżetowy w sensie jest to 

100% środki unijne. Erasmus Green Net również podobna sytuacja. Też środki zewnętrzne 

33 839 zł. Wydatki na budżet obywatelski 34 807 zł oraz 46 147 zł w dwóch rozdziałach. 

Kwestie wydatków na Rady Dzielnic, bo to było 8 projektów to jest 42 402 zł, remonty i 

utrzymanie obiektów to najpoważniejsza pozycja 23 974 000 zł, organizacja kąpielisk 

ponad 4 100 000 zł, utrzymanie i eksploatacja żaglowca Generał Zaruski to 814 000 zł. 

Ponadto GOS realizował wydatki inwestycyjne i to łączny budżet wykonany był w kwocie 

367 567 zł. Na to składały się wykonanie dokumentacji analizy falowania, a mamy 
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nadzieję, że ta analiza falowania i wpływu na brzeg morski doprowadzi do tego, że 

będziemy mogli w przyszłych latach realizować całoroczne instalacje na plażach 

gdańskich. Jesteśmy w trakcie rozmów z Urzędem Morskim. Ta dokumentacja została 

złożona w roku poprzednim do Urzędu Morskiego i czekamy na odpowiedź. Miejmy 

nadzieję, że w maju będą już pierwsze tego efekty. Uchylę tylko rąbka tajemnicy, że tam 

jest ok 6 miejsc, które teoretycznie według analizy mogłyby być wykorzystane. Kolejna 

koncepcja, którą opracowaliśmy to plan zagospodarowania i adaptacji obiektu stadionu 

żużlowego na ul. Zawodników. Kolejne inwestycje, które były realizowane w tym zakresie 

to monitoring zrealizowany na Żabim Kruku, żeby ograniczyć środki bieżące na ochronę 

oraz przebudowa instalacji wodnej, chodzi tu o mieszacze wody pod natryskami na 

pływalni Chełm. Kolejna inwestycja, która została zrealizowana w zeszłym roku, a będzie 

wdrażana w tym roku już myślę w miesiącu maju to jest wyszukiwarka aktywności 

sportowych i U Active, którą mamy nadzieję w najbliższym czasie państwu zaprezentuję 

jako nowe narzędzie wyszukiwania aktywności dla mieszkańców. Ponadto zrealizowaliśmy 

za kwotę 39 000 zł nową stronę internetową miasta Gdańska. To łącznie kwota inwestycji, 

która została wydatkowana na kwotę 367 567 zł. To w dużym skrócie nasze wydatki. 

Gdyby państwo radni mieli jakieś jeszcze pytania to udzielę odpowiedzi. Dziękuję.   
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie dyrektorze. Proszę panią kierownik Referatu Wspierania i Rozwoju 

Przedsiębiorczości w Wydziale Polityki Gospodarczej pani Magdalena Lidzbarska, bardzo 

proszę, dzień dobry.  
 

Pani Magdalena Lidzbarska – Kierownik Referatu Wspierania i Rozwoju 

Przedsiębiorczości w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Dzień dobry, pani przewodnicząca, szanowni państwo, Wydział Polityki w zakresie 

wydatków związanych z turystyką zrealizował plan w 99,75%. To jest wyniosły one łącznie 

7 409 366 zł. Z tej pozycji oczywiście największą kwotę, bo aż 99,4% stanowią składki 

członkowskie na rzecz stowarzyszeń i jest to łączna kwota 7 366 658,25 zł. Oczywiście 

największą pozycją w tym zakresie jest składka na rzecz Gdańskiej Organizacji 

Turystycznej. Jest to kwota 6 955 000 zł na rzecz Pomorskiej Regionalnej Organizacji 

Turystycznej 400 000 zł i na rzecz Międzynarodowego Stowarzyszenia Europejski Szlak 

Gotyku Ceglanego EUROP to jest 12 500 Euro. W ubiegłym roku wyniosło to 11 658, 25 zł. 

Ponadto do tej kwoty wykonania budżetu zaliczamy również 42 707 zł z tytułu szlakowania 

znaków pieszych i organizacji spacerów z przewodnikiem. Jest to współpraca z PTTK 

oddziałem regionalnym w Gdańsku i PTTK odział gdański. W zakresie dotyczącym 

merytorycznych kwestii związanych z wydatkowaniem składki przez Gdańską Organizację 

Turystyczną w skrócie przedstawię najważniejsze projekty i rozwój tych projektów, które 

GOT zrealizował w 2021 roku. Przede wszystkim tutaj flagowym naszym projektem jest 

oczywiście Gdańska Karta Mieszkańca. W ubiegłym roku wprowadzono obowiązkowy 
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system rezerwacji wizyt w centrum obsługi GKM, włączono pakiet dostępności dla osób z 

niepełnosprawnościami, z którego skorzystało 313 użytkowników, przeprowadzono akcję 

Odkrywam Gdańsk zostań turystą we własnym mieście, rozpoczęto również działania 

operacyjne dotyczące uruchomienia integracji Karty Mieszkańca z Kartą Dużej Gdańskiej 

Rodziny i Metropolitalnej Karty do Kultury. Nawiązano współpracę z Gdańskim Urzędem 

Pracy w zakresie prezentowania ofert pracy w kanałach GKM oraz umożliwiono 

posiadaczom GKM-u głosowanie w Budżecie Obywatelskim. Drugim flagowym produktem 

turystycznym jest Karta Turysty, która w ubiegłym roku miała taką swoją odsłonę 

związaną z finałem Ligii Europy UEFA. Ponadto GOT zrealizował 5 kampanii promocyjnych 

Rozkochaj się w Gdańsku, Dzień Kobiet w Gdańsku, a jaki jest powód by tu wrócić, 

oczywiście wspomniana wcześniej też Zostań turysta we własnym mieście, Odpalamy 

Święta. Ponadto zrealizował 50 spacerów tematycznych dla turystów i mieszkańców, m. 

in. dotyczyły one oczywiście lwa Heveliona, Szlaku Gotyku Ceglanego i Szlaku Piwnego. 

Łącznie skorzystało z tych spacerów 1587 osób, a planowaliśmy tylko udział 500. Ponadto 

odbyło się 8 wydarzeń promujących turystykę indywidulaną, w tym oczywiście finał Ligi 

Europy, Jarmark Św. Dominika, Baltic Sail i m. in. Jarmark Bożonarodzeniowy. W ramach 

działalności Pomorskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej uruchomiona została 

Pomorska Karta Turysty z pakietem metropolia, która obejmowała atrakcje, usługi z 

obszaru Trójmiasta, okolic. Pozyskano 8 nowych partnerów, m. in. 3 zbiorniki wodne, 

Galerię Starych Zabawek czy Loopis World. Uruchomiono projekt Triss Pass, czyli jedna 

karta turysty dla atrakcji turystycznych w całym kraju. Na razie w tym projekcie bierze 

udział Gdańsk, Lublin, Opole, Giżycko. W planie jest również Bydgoszcz, Łódź, Tarnów i 

Kielce. Przygotowano, zrealizowano 19 wizyt studyjnych. Gdańsk i pomorskie odwiedziło 

25 dziennikarzy, 3 blogerów, 25 przedstawicieli biur turystycznych, 2 ekipom telewizyjnym 

zaprezentowano nasze atrakcje województwa. W zakresie PROT-u to wszystko. Z PTTK-

iem tak jak wspominałam z oddziałem gdańskim zorganizowaliśmy 8 spacerów dla 

mieszkańców pod takim realizowanym projektem Spacery po Gdańsku z przewodnikiem. 

Te spacery dla mieszkańców są bezpłatne. Odbywają się z reguły w sobotę, niedzielę. W 

tych spacerach wzięły udział 234 osoby. Ponadto budżet WPG obejmuje również naprawy 

i renowacje tablic informacyjnych. Naprawiono 2 tablice informacyjne przy Złotej Bramie i 

na Szafarni, jak również dokonano renowacji oznakowania szlaków pieszych w Gdańsku o 

łącznej długości ok 40 km. Z oddziałem regionalnym PTTK współpracujemy od wielu lat i 

co roku otrzymujemy taką inwentaryzację uszkodzeń i co roku finansujemy naprawę 

tablic informacyjnych, szlakowych w granicach oczywiście szlaków, które występują w 

granicach miasta Gdańska. Dodatkowo jeszcze państwu zawsze podaję taką statystykę, 

ponieważ mój referat zajmuje się również prowadzeniem i aktualizacją bazy obiektów 

noclegowych w Gdańsku na stronie internetowej gdansk.pl, na koniec 2021 roku w 

Gdańsku funkcjonowało 1607 obiektów noclegowych, w tym 61 hoteli i tutaj uprzedzając 

pytanie, na koniec 2020 roku funkcjonowało 1194 obiekty świadczące usługi hotelarskie, 
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w tym 60 hoteli. Ewidentnie widać, że w roku 2021 przyrost nastąpił o 413 obiektów 

noclegowych. To wszystko, dziękuję bardzo.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo. Na tym wyczerpaliśmy punkt. Teraz pytania ze strony państwa 

radnych, czy państwo radni mają pytania? Nie widzę. Wszystko jasno, klarownie zostało 

przedstawione.     
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie sprawozdania, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania 

budżetu Miasta Gdańska za 2021 rok – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez: 

• Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków,  

• Pana Adama Korola – Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu, 

• Pana Leszka Paszkowskiego – Dyrektora Gdańskiego Ośrodka Sportu, 

• Pani Magdaleny Lidzbarskiej – Kierownik Referatu Wspierania i Rozwoju 

Przedsiębiorczości w Wydziale Polityki Gospodarczej, 

oraz przeprowadzonej dyskusji, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 

głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i 

pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania 

budżetu Miasta Gdańska za 2021 rok – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 41-04/83-

09/2022) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

PUNKT  - 5 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska.  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Jutro jeszcze nawiązując do tego miesiąca, bo mam przedstawić to co będzie odbywało się 

w maju, jeszcze dla fanów siatkówki jutro drugi mecz Trefla Gdańsk z GKS-em Katowice. 

Mecz rozstrzygnie kto zajmie 7 miejsce w Plus Lidze, więc bardzo zapraszam państwa. 

Przepraszam, mecz jest dzisiaj, 27-go, więc bardzo ważny mecz. 1-go maja Rugby Amber 

Cup 2022 – międzynarodowy turniej dzieci, 8-go maja Lechia Gdańsk zmierzy się ze Stalą 

Mielec, 10-go maja podsumowanie tego co działo się w gdańskim sporcie młodzieżowym 
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w 2021 roku, czyli Gdańska Gala Sportu Młodzieżowego, gdzie nagrodzimy nie tylko 

naszych sportowców młodych, ale także ich trenerów, 10-go maja mecz piłki ręcznej Torus 

Wybrzeże Gdańsk-Grupa Azoty Unia Tarnów, 10-13 maja odbędą się klubowe mistrzostwa 

Gdańska juniorów zatytułowane „Futbolowy Gdańsk”, 14-go maja rugby Lechia klub nasz 

RC Lechia zmierzy się z Ogniwem Sopot. Bardzo ciekawy mecz. Na pewno będzie wiele się 

działo. 14-go maja również #RUNGDN na torze motocrossowym w Borkowei, impreza, 

którą organizuje Gdański Ośrodek Sportu, 14-go maja również Lechia Gdańsk zmierzy się 

z Pogonią Szczecin, 20-go maja 58 Międzynarodowy Turniej Zapaśniczy o Błękitną Wstęgę 

Bałtyku, 21-22 maja Nocny Duathlon na terenie Portu Lotniczego w Gdańsku. To jest 

wyścig rowerowo-biegowy. Też bardzo atrakcyjny, bo wyścig nocny. 22-go Zdunek 

Wybrzeże Gdańsk będzie się ścigało tu na naszym torze z ROW-em Rybnik i 22-go maja 

Gdański Test Coopera, pierwsza edycja w 2022 roku, bo jeszcze planujemy tą edycję na 

jesień. Będzie się działo i myślę, że każdy może sobie wybrać coś z tej oferty imprez 

sportowych. Dziękuję bardzo.     

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo panie dyrektorze. Widzę, że do głosu zgłasza się pani radna Kamila 

Błaszczyk, bardzo proszę.  
 

Radna Kamila Błaszczyk  - członek Komisji 

Czy Gala Sportu Młodzieżowego już będzie w formie stacjonarnej, czy jak w poprzednich 

latach online?   
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Już będzie wersja stacjonarna. Nie ma takich przeciwskazań, żeby impreza odbyła się 

online.  
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Radna Kamila Błaszczyk  - członek Komisji 

Super, dziękuję.  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Stosowne zaproszenia wyślemy na pewno.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy, czekamy. Czy ze strony państwa radnych co do tego punktu są jeszcze jakieś 

dodatkowe pytania? Nie widzę.  

PUNKT  - 6 
 

Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu turystycznego 2022 roku. 
 

Pan Łukasz Wysocki – Prezes Zarządu Gdańskiej Organizacji Turystycznej  

Zacznę od bardzo krótkiego podsumowania ruchu turystycznego w Gdańsku w roku 2021. 

Niedawno żeśmy podsumowali wszystkie dane, ponad 3 mln osób, które w ciągu tych 12 

miesięcy odwiedziło Gdańsk, całkiem ciekawy wynik z naszej perspektywy po dwóch 

latach pandemii, więc ten rok 2021 opiewał w trochę zmian, oczywiście tutaj nie ma 

zaskoczenia, iż znakomitą większość gości, którzy nas odwiedzali byli to goście krajowi 

86%, 14% goście z zagranicy. Szacujemy, że ten odsetek jeżeli chodzi o rok 2022 będzie 

nam powoli wzrastał o okres letni ze względu na sytuację związaną z konfliktem na 

Ukrainie. Tutaj wielkich zmian nie oczekujemy. Jeżeli chodzi o gości krajowych w 2021 roku 

głównie województwo pomorskie, kujawsko-pomorskie, mazowieckie, jeżeli chodzi o gości 

zagranicznych na dwóch pierwszych miejscach nie ma zaskoczenia, tutaj mamy gości z 

Niemiec plus drugie miejsce goście ze Skandynawii, na trzecim miejscu już dosyć duża 

niespodzianka, bo goście z Czech i następnie goście z Hiszpanii. Niezmiennie wysoko 

oceniany pobyt w Gdańsku jeżeli chodzi o jakość usług, o ceny do jakości 8,9 w skali 10-cio 

stopniowej, więc cały czas ten poziom zadowolenia z pobytu  jest dosyć wysoki. Głównie 

goście zamieszkiwali w hotelach to jest 29%, jeżeli chodzi o kwatery prywatne 15%, też 

15% u rodziny i u znajomych. Tak się mniej więcej ten ruch rozkładał. To co przed nami. 

Jesteśmy w sytuacji „ciekawej”, to znaczy kolejny rok, który opiewa o dużą dozę 

niepewności, natomiast tutaj mówimy o ruchu międzynarodowym, o ruchu turystyki 

przyjazdowej z zagranicy. Jesteśmy postrzegani i pracujemy nad tym, aby ten wizerunek 

poprawiać, ocieplać, ale ze względu na niektóre rzeczy, które się dzieją za naszą 

wschodnią granicą jesteśmy często postrzegani jako miejsce blisko konfliktu, więc 

niekoniecznie pierwszego wyboru. Też pracujemy i współpracujemy z Polską Organizacją 

Turystyczną i przygotowywana jest akcja promocyjna pokazująca Polskę jako kraj 

bezpieczny. My w swoich planach na promocję w okresie letnim też przygotowujemy się 

do kampanii międzynarodowej pokazującej Gdańsk jako miejsce bezpieczne, przyjazne i 
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znane głownie z tego, że opiekujemy się też osobami, które uciekają przed wojną, ale 

jesteśmy gotowi na przyjęcie turystów i gości, którzy przyjeżdżają z każdej części świata. 

Zakładamy, iż w tym okresie letnim dalej będą dominowali nasi krajanie. Także 

przygotowujemy kampanie promujące city breaki, pobyty 3-4 dniowe. To jest tendencja, 

która nam się utrzymuje mniej więcej od 2 lat i z naszych badań potwierdza się to, że 

Polacy przyjeżdżający na pobyty głównie rodzinne trwają one średnio 3 do 4 dni. 

Skupiamy się na promocji turystyki indywidualnej, turystyki biznesowej, pokazujemy, że ta 

turystyka biznesowa czyli rynek spotkań, konferencji, kongresów, jako ważna część 

gospodarki i tego biznesu turystycznego też odżywa. Ten czas covidowy, który 

spowodował taki dwu letni marazm w tym zakresie już się skończył. Widzimy w pierwszym 

kwartale już tego roku, że ponad 525 spotkań, które się odbyło w Trójmieście, w których 

wzięło udział ponad 215 000 osób jest to ogromna tendencja wzrostowa. Porównując do 

roku 2020 duży wzrost, ale wracając do roku 2019 przed covidem jest to mniej więcej 30% 

tego co było w roku 2019, czyli mamy tendencję takiego powrotu, odradzania się branży. 

Nie jest to jeszcze temat, z którego moglibyśmy być zadowoleni i powiedzieć, że ta 

turystyka już odżyła. Natomiast jeżeli chodzi o nasze plany komunikacyjne jak 

wspomniałem na rynku krajowym pobyty city breakowe, weekendowe, 3-4 dniowe 

będziemy promować wśród turystów. Też aspekty pobytu to nie tylko w okresie letnim, 

ale będziemy zachęcać do przyjazdu też w innych porach roku, jesienią i zimą 

wykorzystując też potencjał zakładamy ok. miliona osób, które w okresie letnim nas 

odwiedzą, dokładnie tak jak to było w zeszłym roku. Sytuacja, która uległa znacznej 

zmianie na plus, początkowo mieliśmy awizację 28 statków wycieczkowych, na dzień 

dzisiejszy jest to już 110 planowanych zawinięć. Pierwsze  z nich miały miejsce 10 kwietnia. 

Też wpływ na to ma konflikt na Ukrainie i wycięcie z tras wycieczkowców z Sankt 

Petersburga. My promując się już od wielu lat, aktywnie biorąc udział w spotkaniach Cruz 

Baltic, Cruz Europe, wspólnie z Portem Gdańsk w dosyć szybki sposób mogliśmy 

zareagować i rozmawiać z operatorami statków wycieczkowych, aby ten nasz Gdańsk 

znalazł się jako jeden z głównych portów w tym roku jeżeli chodzi o obsługę 

wycieczkowców. Co jest ciekawe też nie jesteśmy już tylko portem przystankowym, mamy 

kilka linii, które zaczynają swój bieg w Gdańsku i kończą w Gdańsku, czyli tzw. port 

turnaround co z punktu widzenia ruchu turystycznego jest nie bez znaczenia, bo osoby 

rozpoczynjące rejs zazwyczaj przyjeżdżają 1-2 dni wcześniej, a nie tak jak to było do tej 

pory, że tylko statki pasażerskie zawijały parę do parunastu godzin cumowało na 

nabrzeżu i płynęły dalej, więc dosyć krótki czasokres na to, żeby gdański region pokazać. 

W dalszym ciągu będziemy skupiali się na oferowaniu w sposób kompaktowy i jak 

najbardziej dostępny atrakcji turystycznych poprzez Kartę Turysty. Uproszczamy pakiety 

na rok 2022 na ten okres letni, czyli idziemy w kierunku wyboru dwóch pakietów, a nie 

czterech jak to miało dotychczas miejsce. Mamy w pakietach Karty Turysty 22 obiekty, w 

tym 2 nowe, m.in. nowe Muzeum Sztuki Nomus i Muzeum II Wojny Światowej, którego 
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wcześniej nie mieliśmy, ponadto takie usługi  jak fast track, executive lounge na lotnisku w 

Porcie Lotniczym im. Lecha Wałęsy, plus pracujemy i rozszerzamy naszą sieć dystrybucji z 

naszymi parterami hotelowymi, więc Karta Turysty będzie znacznie szerzej dostępna 

zarówno online, w punktach informacji turystycznej, jak i u naszych partnerów 

hotelowych. Jeżeli chodzi o prognozy tutaj spodziewamy się podobnego okresu letniego 

patrząc na czerwiec, lipiec, sierpień do roku 2021 czyli wolumenu ok miliona – miliona stu 

tysięcy osób, co jest liczbą zbliżoną do roku 2019. Ok 80% przyjezdnych zakładamy to 

będzie gośćmi krajowymi. Są to dane i opieramy się też na raporcie Oxford Economics, z 

którym współpracujemy i patrzymy, który bierze pod uwagę te czynniki zewnętrzne, które 

funkcjonują na rynku turystycznym. Skończyła nam się pandemia, niestety konflikt za 

naszą wschodnią granicą ma też swoje implikacje jeżeli chodzi o ruch turystyczny 

międzynarodowy, o których już wcześniej wspomniałem. Widzimy duży potencjał w 

naszych gościach krajowych. Dalej na rynku pozostaje ok 50-55% osób, które nie 

skorzystały jeszcze z bonu turystycznego. Mamy co nam powoduje uaktywnienie się grupy 

osób, które wcześniej jeszcze nie podróżowały, takie tendencje też mieliśmy przede 

wszystkim w zeszłym roku i od połowy roku 2020 również. Polegamy głównie na krajanach 

patrząc na to co przed nami, natomiast nie oznacza to, że nie będziemy prowadzić działań 

promocyjnych międzynarodowych. Ostatnie dwa lata nauczyły nas działania 

dynamicznego i dokładnie takie będziemy też prowadzić obecnie, znaczy będziemy 

monitorować aktywnie które kierunki bezpośrednich połączeń lotniczych są otwierane, 

które rynki są perspektywiczne z naszego punktu widzenia i tam będziemy działania 

promocyjne aktywować i zachęcać do przyjazdu do Gdańska bazując głównie na 

komunikacie, iż Gdańsk jest przyjazny, bezpieczny, gościnny i tak będziemy się 

przedstawiać. Jeżeli  państwo macie jakieś pytania służę pomocą. Dziękuję bardzo.               

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo. Czy ewentualnie panowie dyrektorzy, czy pan dyrektor Paszkowski 

albo pan Adam Korol chcieliby coś dodać w tym temacie?   

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Pan prezes wyczerpał temat, więc ja dziękuję bardzo.  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dziękuję również.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy ze strony państwa radnych są jakieś pytania? Nie widzę. Właściwie wszystko jest jasne, 

tylko trzymamy kciuki, żeby ten sezon był udany, bo faktycznie cały czas są jakieś 

komplikacje.  



 

 

 

15 

 

 

 

Pan Łukasz Wysocki – Prezes Zarządu Gdańskiej Organizacji Turystycznej  

Jeżeli byłyby jakiekolwiek pytania w tak zwanym międzyczasie też służę swoją osobą, także 

jesteśmy w kontakcie. Jeszcze raz serdecznie dziękuję państwu za zaproszenie.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Jakbyśmy mogli prosić o prezentację to prześlemy do wszystkich państwa radnych.  
 

Pan Łukasz Wysocki – Prezes Zarządu Gdańskiej Organizacji Turystycznej  

Oczywiście. To co miałem do pokazania starałem się przekazać werbalnie, ale podeślę 

mailowo, żeby też państwo mieli to u siebie w materiałach.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dobrze. Dziękujemy ślicznie panie prezesie.  

PUNKT  - 7 
 

Rozwój infrastruktury na gdańskich plażach (toalety, przebieralnie, prysznice, 

restauracje). 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Rozumiem, że to będzie się wiązało również z tym punktem, który mieliśmy, czyli 

przygotowanie miasta Gdańska do sezonu turystycznego, oddaję głos panu dyrektorowi 

Paszkowskiemu.  

 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Dziękuję. Pani Przewodnicząca, szanowni radni, rzeczywiście przygotowania już na 

ostatnich metrach. Przedstawię państwu przygotowania do sezonu letniego i połączę to z 

punktem dotyczącym infrastruktury, bo to wiąże się w istotny sposób.  

Mówiąc o przygotowaniu do sezonu letniego musimy powiedzieć o kąpieliskach, bo to jest 

jakby kor naszej działalności w sezonie letnim. Przygotowujemy w tym roku aż 9 kąpielisk 

w następujących odcinkach. To jest Jelitkowo 200 m, Piastowska Jelitkowo, to jest nowe 

kąpielisko, które będziemy miało 100 m linii brzegowej, Molo Brzeźno 200 m, Hallera 
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Brzeźno 100 m, Dom Zdrojowy 100 m, Stogi 300 m odcinek strzeżony, Sobieszewo, Orle 

oraz Świbno po 100 m. Te zaznaczone grubą czcionką lokalizacje będą ubiegały się o 

certyfikat Błękitnej Flagi. Przypomnę, jest to taki certyfikat najwyższej jakości. Będą to 

kąpieliska Jelitkowo, Molo Brzeźno, Stogi, Sobieszewo, Orle oraz Świbno. 

 
Każdego dnia będzie pracowało na naszych kąpieliskach ok 70 ratowników. Przypomnę 

też, że Gdańskie Centrum Ratownictwa Wodnego przy Molo w Brzeźnie pracuje 

całodobowo.  

 
Podczas sezonu również będziemy realizowali akcje, które się cieszą dużą popularnością. 

Myślę tu o Letniej Szkole Ratownictwa. To będą zajęcia dla najmłodszych przez wakacje, a 
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właściwie już w czerwcu będziemy realizowali. Będą to zajęcia dla osób w wieku od 8 do 

16 lat. Natomiast Aktywuj się w Ratownictwie to już jest nieco inna oferta skierowana do 

młodzieży oraz dorosłych i to będzie takie przygotowanie do bycia ratownikiem, bo jako 

GOS prowadzimy też cały czas starania, aby tych ratowników na kąpieliskach morskich nie 

zabrakło i oprócz tego, że ściągamy ich z zagranicy, chociażby z Ukrainy czy Białorusi tak 

jak w latach poprzednich, także staramy się prowadzić różnego rodzaju działania w 

oparciu o nasze pływalnie oraz naturalne zasoby jakie mamy morze i bazę przy Molo w 

Brzeźnie i sprzęt, który posiadamy, aby szkolić ratowników we własnym zakresie przy 

współpracy z Gdańskim Ratownictwem Wodnym. 

 
Funkcjonują na plażach nasze obiekty. Mówimy tu o Zaruskim, wejście 51 oraz 

kamieniczki na wejściu 64. Teraz z ubolewaniem stwierdzam, że na wejściu 64 została 

przez wandali zdewastowana, więc w jakiś niewyobrażalny sposób ta zabawka, ale 

wykonamy teraz niezwłocznie naprawy. Te zabawki cieszą się rzeczywiście dużą 

popularnością. W tym roku zresztą też planujemy zainstalowanie w okolicach wejścia 51 

kolejnej takiej zabawki. W dalszej części prezentacji zaprezentuję państwu. Mam też dobrą 

wiadomość, że w Krainie Zabawy został zainstalowany taki wóz techniczny GPEC-u, który 

już funkcjonuje, a teraz już niebawem z Budżetu Obywatelskiego powstanie kolejna 

zabawka, żeby uatrakcyjnić tą Krainę Zabawy.  

Najważniejsze imprezy. Przede wszystkim Triathlon Challenge Gdańsk, które 

współorganizujemy, bo już od zeszłego roku jest to pod marką Challenge. Limit 

uczestników 1750 osób. W tym roku mamy 2 dystanse. Dystans średni, oraz dystans 

olimpijski i oczywiście też dla dzieci ściganie. GOS jest partnerem tego wydarzenia, ale 

bardzo mocno w tym uczestniczymy. Sailfisf Openwater Gdańsk, wracamy do pływania w 

wodach otwartych, bo chcemy wykorzystać potencjał naszego otwartego akwenu jakim 
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jest morze i wracamy po latach do takiego otwarto-wodnego pływania, czyli z partnerem, 

którym jest firma Sailfish. Wracamy także, właściwie kontynuujemy edycje turniejów 

siatkarskich, które będą organizowane w okresie letnim.   

 

 
Rozpoczęliśmy w miniony weekend Akcję „Eko Kajak”. Ona się cieszy niesamowitą 

popularnością. W ten weekend ponad 50 uczestników, którzy wzięli udział i zebrali 235 kg 

śmieci. To są niewyobrażalne ilości w krótkim czasie, w jakim zbierają nasi uczestnicy 

naszych akcji ekologicznych. To jest wymiar oprócz tego takiego wymiernego jest to 

wymiar także propagandowo-edukacyjny i promujący właściwe postawy. Jeżeli to miało 
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przynieść najmniejszy efekt to i tak warto to kontynuować, a akcja się cieszy dużą 

popularnością i będziemy ją realizowali podczas całych wakacji.   

 
Kolejna informacja to kwestie związane z przystaniami. One są już gotowe do przyjęcia 

gości. Już funkcjonują. Bardzo duży ruch już się wywiązał. Przypomnę tylko Marina 

Gdańska to jest ponad 70 miejsc postojowych. Niebawem będzie otwarta, właściwie 

planowane jest, Marina za Mostem Stągiewnym. Będzie to marina, której operatorem 

będzie Granaria. Miejmy nadzieję, że też pomoże rozładować to duże zainteresowanie, 

jakie jest na cumowanie jednostek.  
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Nasza kolejna marina to Żabi Kruk, na której funkcjonują też  wypożyczalnia sprzętu 

wodnego. Przystań Sienna Grobla, przystań Tamka, którą charakterystyczną cechą jest to, 

że to są easy doki, czyli te miejsca do cumowania skuterów. Te wszystkie wymienione 

mariny będą aspirowały do zdobycia Błękitnej Flagi i także Marina Nadwiślańska, która 

jest nowym obiektem, ale już się powoli zapełnia, gdyż jednostki z Górek Zachodnich z ul. 

Przełom, której operatorem będzie GOS od września, te jednostki przepływają po 

zwodowaniu do Mariny Nadwiślańskiej, która pozwoli w jakiś sposób też ulokować te 

jednostki i nie wpływać znacząco na zakłócenie funkcjonowania jednostek, które były 

poprzednio w marinie przy ul. Przełom 21.  

 
Kolejna rzecz, którą chciałbym państwu przedstawić to rozpoczynamy działania związane 

z programem  szkolenia na jednostkach Mariner-19, które późną jesienią otrzymaliśmy z 

Urzędu Marszałkowskiego. Jest to 5 jednostek. Na 4 z nich, bo jedna jest niestety wadliwa, 

będziemy realizowali szkolenia dla uczestników przede wszystkim Akademii Zaruskiego, to 

taki program, który realizujemy w oparciu o naszą flagową jednostkę, a także w okresie 

letnim będziemy realizowali półkolonie. Jest to takie wstępne przygotowanie do kursów 

na żeglarza. Będziemy uruchamiali w tym zakresie też nabory w najbliższym czasie bliżej 

wakacyjnego okresu.    

Generał Zaruski wiele rejsów różnych długości od jednodniowych po 14-dniowe rejsy 

projektu „Eko-Ship”. 6 maja odbędzie się na pokładzie Zaruskiego konferencja prasowa z 

udziałem pani Prezydent Chabior dotycząca edukacji morskiej. Potem na pokładzie tej 

jednostki młodzież gdańska wypłynie do Bremy, gdzie będzie obchodzone 400-lecie portu 

Vegesack. Jest to projekt, który będzie miał swój taki przystanek w Bremie. Tam będą też 

obchody związane z nadaniem ulicy Pawła Adamowicza właśnie w Bremie z udziałem też 

przedstawicieli miasta Gdańska. Dodam też jeszcze, że Zaruski będzie certyfikowany i 
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będzie złożona aplikacja o Błękitną Flagę, czyli taki status najwyższej jakości, najbardziej 

ekologicznej jednostki, która pływa na wodach.   

 

 
Przejdę teraz do rozwoju infrastruktury plażowej, kwestia dostępności plaż. Planujemy 

realizację i poprawę tego co jeszcze było niedoskonałością być może, albo jakieś uwagi, 

aczkolwiek ich było niewiele jeżeli chodzi o dostępność od ul. Hallera wejście nr 50 do 

plaż. Planujemy też w znaczący sposób poprawić dostępność na wejściu nr 26 na stogach. 

Tutaj państwu też jeszcze podam informację, że na konkurs, który prowadził Architekt 

Miasta Gdańska wpłynęło 22 prace, które zostały dopuszczone do konkursu na 
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zagospodarowanie wejścia, z czego 6 prac przeszło do drugiego etapu, 3 z tych prac będą 

miały taką pogłębioną wersję i początkiem czerwca mamy zamiar już oglądać prace, które 

będą już pogłębione, rozszerzone i będą nam służyły jako taki drogowskaz do tego, aby w 

określony sposób te wejście zagospodarować przy wykorzystaniu środków zewnętrznych, 

bo w budżecie miasta Gdańska tych środków w latach najbliższych po prostu nie ma.    

 

 
 

Remonty i modernizacje. W roku 2021 wykonaliśmy większą część remontu Mola i to było 

główne nasze zadanie remontowe. Wynikało to z ograniczonych środków oczywiście, 

które posiadaliśmy w budżecie na 2021 rok, ale udało się z powodzeniem wyremontować 

dolny pokład oraz tą część dalszą od nasady, czyli bliższą od wody. Od 12 maja do 14 

czerwca będą prowadzone też prace na tej części bliżej nasady Mola. Ona będzie 

przebiegała w sposób taki, aby umożliwić wejście na Molo, czyli najpierw będzie z lewej, 

potem z prawej strony Mola wydzielony pas komunikacyjny i mamy nadzieję, że w ok 30 

dni uda się wyremontować to Molo. Powiem tylko państwu, że wykonujemy to z drzewa 

modrzewiowego, które będzie znacznie trwalsze niż te, które było sosnowe. Kolejnym 

ważnym elementem jest to, że wykorzystujemy elementy ze stali nierdzewnej, które też 

lepiej współpracują w tych warunkach atmosferycznych z drewnem i mamy nadzieję, że 

jak Molo do tej pory dotrwało z małymi remontami od 1997 roku, czyli ponad 24 lata to 

kolejne 25-30 lat przy tym remoncie i przy tym standardzie, który teraz zapoznamy nie 

powinno być większych problemów jeżeli chodzi o część drewnianą, natomiast pewnie 

trzeba będzie się pochylić też nad częściami stalowymi, które już były kilka lat temu 

remontowane, ale będą wymagały też dalszej naszej ingerencji i konserwacji.  
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Wspomniana już plaża dostępna dla wszystkich na wejściu 50. Budowa zaplecza Morsów 

już w najbliższy piątek Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska ogłosi postępowanie, bo tutaj 

prosiliśmy o wsparcie w tym zakresie DRMG. Postępowanie według projekt, który został 

przez nas przygotowany z zestawu takiego kontenerowego na wejściu 73. Będzie to 

siedziba dla służb ratowniczych oraz Morsów. Jest to jeszcze część deklaracji złożonych 

jeszcze przez Ś.P. Prezydenta Pawła Adamowicza realizowana nieco z poślizgiem, ale 

mamy nadzieję, że uda się w tym roku zrealizować.  

Wprowadzimy też na plażę ławeczki plażowe. Jest to inicjatywa Przewodniczącej Rady 

Miasta pani Agnieszki Owczarczak, która tu miała wiele interpelacji i pamiętacie państwo 

też konkurs, który został rozstrzygnięty. On się, mówić wprost, nie przyjął jeżeli chodzi o 

wygląd artystyczny i taki funkcjonalny, ale po konsultacjach z Radami Dzielnic i 

konsultacjach takich wewnętrznych uznaliśmy, że po prostu ławki takie, które będą 

dostosowane dla osób z ograniczoną mobilnością to będą takie rzeczy, które są na 

plażach potrzebne. Będzie tych plażowych ławeczek 27. One będą się znajdować głównie 

w bliskim sąsiedztwie wejść na plażę w wybranych lokalizacjach oczywiście. Na pewno nie 

będziemy omijać też takich lokalizacji, gdzie są też place zabaw, bo one są niezwykle 

potrzebne i będziemy je tam również lokować.  

Wspomniane Molo w Brzeźnie, które będziemy realizowali również, jak wspomniałem, w 

najbliższym czasie.   

 
 

Gastronomia, która funkcjonuje od wielu lat teraz będzie funkcjonowała też na plażach. 

Część już z tych lokali się uruchomi na weekend majowy. Buduje się też stadion letni. 

Toalety całoroczne rozstrzygnęliśmy postępowanie 3-letnie na większość z nich. W 

najbliższym czasie też będziemy rozstrzygali na wejście 46, które musimy powtórzyć, bo 
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nie wszystkie lokalizacje są tak atrakcyjne, więc tutaj musieliśmy trochę obniżyć stawkę, 

ale miejmy nadzieję, że uda się też rozstrzygnąć i oddać w dzierżawę tą lokalizację.    

 
Toalety przy kąpieliskach na wejściu 26 oraz na wyspie Stogi na wejściu nr 7, 11 oraz 16, 

szereg toalet będzie usytuowanych przez Gdański Zarząd Dróg i Zieleni, który będzie 

ustawiał jak co roku w pasie nadmorskim, ale także chcę poinformować, że będą 

funkcjonowały toalety w barach i tutaj informacja, że te toalety powinny być zgodnie z 

zapisami umowy bezpłatne dla wszystkich chcących z nich skorzystać.  

 



 

 

 

25 

 

 

 

Jeżeli chodzi o stadion letni, o którym wspomniałem, który się właśnie buduje zapowiada 

się niesamowicie atrakcyjnie ten sezon. To są zawody w różnych dyscyplinach sportu 

zarówno piłka ręczna, rugby, piłka nożna, siatkówka, też imprezy o innym klimacie, też 

typu Strongman czy też zawody Festiwali Sportów Plażowych. Oferta bardzo bogata. 

Każdy nieomal weekend począwszy od czerwca do sierpnia będzie obiekt tętnił życiem. 

Obiekt niezwykle dobrze się przyjął w krajobraz Pomorza. Bardzo chętnie wykorzystywany 

przez różne związki sportowe. Można dzisiaj powiedzieć, że ten projekt jest bardzo 

udanym projektem.     

 
Wspomniana zabawka, której montaż planujemy jeszcze w tym sezonie. Jesteśmy w 

trakcie realizacji tego zamówienia. Miejmy nadzieję, że jeszcze przed takim pełnym 

sezonem taka wyspa plażowa zostanie zamontowana, jak wspomniałem będzie to wejście 

nr 51 na prawo od tego wejścia. Dziękuję państwu za uwagę, gdyby były jakieś pytania to 

udzielę odpowiedzi.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie dyrektorze. Czy ze strony państwa radnych są pytania? Nie widzę. 

Pozwolę sobie zadać jedno pytanie. Jak będzie wyglądało w tym sezonie z plażą dla psów? 

Czy ten pomysł jest dalej podtrzymywany? Jedno miejsce jest wydzielone, prawda?  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Tak. Jest to miejsce tak naprawdę, które nie jest według nomenklatury plażą, ale chociaż 

fizycznie jest to plaża jest to teren dzierżawiony od Zarządu Morskiego Portu Gdańsk i w 

Brzeźnie będzie taka plaża funkcjonowała.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo. 

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Korzystając z okazji chciałbym podziękować za udział w 6 Gdańsk Maratonie, bo państwo 

radni, pani Kamila Błaszczyk, pan radny Przemysław Malak, członkowie Komisji oraz pan 

Andrzej Kowalczys byli, widzieli i też dziękuję za poświęcony czas, pomogli mi przy 

wręczaniu nagród, co było dla mnie wielkim zaszczytem, także składam podziękowania dla 

państwa radnych i zapraszam też na inne nasze imprezy, chociażby na Triathlon, który 

niebawem będzie, bo już w czerwcu, a myślę, że warto przyjść zobaczyć jak to w 

rzeczywistości wygląda realizacja takiej imprezy. Uchylimy też nieco back satgeu, że tak 

powiem i powiemy o tych wyzwaniach, które przed nami, bo łatwiej wtedy zrozumieć ile 

trudu organizacyjnego wymaga organizacja takiej imprezy. Dziękuję bardzo.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie dyrektorze. Oddaję głos panu radnemu Przemysławowi Malakowi, 

bardzo proszę.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Chciałem pochwalić panie dyrektorze za fantastyczną organizację, bardzo dużo 

pozytywnych reakcji i w Internecie, i wszędzie, sam też widziałem, pan dyrektor nas po 

oprowadzał, tylko coś w komentarzach krytykowano, że żeli zabrakło. Nie wiem do czego 

te żele miały być, ale coś takiego się pojawiło, że na trasie tego nie było, a obiecano i ktoś 

tam się zwijał z bólu.    

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Wyjaśnię w czym rzecz. Często bywa tak, że rzeczywiście, że ostatni już zawodnicy, trudno 

przewidzieć jakby ilość wszystkich produktów i to jest produkt, który dostarcza nam 

partner i gdzieś być może zabrakło jakiś niewielkich ilości, ale to są pojedyncze sygnały. 

Wysłuchujemy ich z wielką pokorą. Żel dodam to jest taki produkt, który biorą zawodnicy, 

którzy suplementują się na trasie biegu. Jest to taki produkt szybko przyswajalny, który 

pozwoli doładować akumulatory. Zwykle zawodnicy biorą ze sobą na trasę takie produkty. 

My jako organizatorzy też dajemy taką możliwość. Jak wspomniałem to ponad 2800 

uczestników. Gdzieś być może zabrakło, ale to jakby nie zaburza całego widoku, który 

rzeczywiście był pozytywne. Wracamy do w przyszłym roku miejmy nadzieję, że będzie 

szansa zorganizować maraton do starej trasy, gdzie ten komfort dla zawodników będzie 

wyższy, bo to jest Amber EXPO, zresztą pani przewodnicząca też bywała na imprezach 

organizowanych w latach poprzednich i wiemy o tym, że to jest dużo lepsze miejsce, ale 

dla przykładu człowiek nie utrafi, bananów i pomarańczy zostało tak dużo, że oddaliśmy je 
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do zaprzyjaźnionych instytucji, i dla przybyszów z Ukrainy również zostawiliśmy spore 

ilości, ale to taki urok organizatorów i takie ryzyko, które musimy podejmować. Nie wasze 

się uda utrafić w punkt.   
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy za wyjaśnienie. Czy jeszcze pan radny chciałby coś dodać?    
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Nie, dziękuję.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Nie widzę więcej pytań, także dziękujemy panie dyrektorze.  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Dziękuję również.  

PUNKT  - 8 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy ze strony państwa radnych są jakieś wolne wnioski? Nie widzę.  

Pismo Jachtklubu Komisja dostała do wiadomości. Wiosek poszedł ze strony Rady do pani 

Prezydent. Także na odpowiedź odnośnie Jachtklubu czekamy. Nawet wczoraj 

rozmawiałam z panem, który pismo do nas przesłał, także czekamy, jeszcze odpowiedzi 

nie ma. Dostaliśmy wniosek, prośbę o wsparcie wniosku dotyczącego nadania imienia 

Leona Walleranda zespołowi modernizowanych boisk przy zespole szkół Conradinum w 

Gdańsku Wrzeszczu przy ul. Piramowicza 1/2. Pani Przewodnicząca przesłała to do nas. 

Może państwo radni się to tego ustosunkują? Co państwo uważają na ten temat, bo 

uważam, że na pewno gdybyśmy mieli podejmować jakąkolwiek decyzję czy się do tego 

przychylamy myślę, że pana Stanisława powinniśmy np. na najbliższą Komisję po prostu 

zaprosić.     
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Uważam, że tak, zaprosić. Niech nam przybliży temat i wtedy podejmiemy decyzję jako 

Komisja.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Myślę, że jeżeli zaprosimy wnioskodawcę na Komisję i przedstawi nam werbalnie swój 

wniosek to będzie to zdecydowanie lepiej niż tylko i wyłącznie na piśmie. Rozumiem, że 

nikt z nas nie zna tej postaci, także ciężko nam jest się wypowiedzieć na ten temat. 

Porozmawiam jeszcze z panem przewodniczącym Kowalczysem czy może nie zrobimy 

tego jako wspólnego punktu i byśmy zaprosili kogoś z Edukacji i pana wnioskującego. 
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Wrócę jeszcze do tematu. Czy państwo radni mają coś przeciwko? Czy możemy to 

zostawić na najbliższe posiedzenie Komisji i zaprosić wnioskującego? Nie widzę sprzeciwu. 

Pan radny Piotr Dzik poprał także myślę, że tak będzie najlepiej i do tematu wrócimy za 

miesiąc.  

Jeżeli chodzi o Jachtklub to też jak będzie tylko odpowiedź to państwo otrzymają maila, bo 

poszło z Rady Miasta od pani Przewodniczącej, a nie z naszej Komisji, także też czekamy 

na odpowiedź. Z korespondencji to wszystko. Czy jakieś wolne wnioski jeszcze, 

ewentualnie jakieś uwagi? Nie widzę.  

 

Na koniec sprawdzę obecność.  
 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radna Beata Jankowiak – obecna 
 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 18:00  

 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki RMG 

/-/ Beata Jankowiak 
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Joanna Świeczkowska  


